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Plats och tid KS-salen, 2017-12-13 kl. 8:30-10:15 

 Beslutande  
 Katarina Jonsson (M), ordförande 

Leif Walterum (C) 

Ulla-Britt Hagström (L) 
Marie Ekman (S) 
Maria Hjärtqvist (S)  

 
 

 

Övriga deltagande Karin Grunselius, sekreterare  
Tomas Fellbrandt, kommundirektör  

Ulrica Johansson (C) 
 

 

Utses att justera Ulla-Britt Hagström (L)   

Underskrifter  

Sekreterare   Paragrafer §288/17-

§296/17 

 Karin Grunselius    

Ordförande   

 Katarina Jonsson (M)  
Justerande    

 Ulla-Britt Hagström (L)   

 

___________________________________________________________________________ 

ANSLAG/BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

Instans Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Sammanträdesdatu

m 
2017-12-13 

Justeringsdatum 2017-12-14   

Anslagsdatum 2017-12-14 Överklagningstid  

t o m 
2018-01-05 

Förvaringsplats 

för protokollet 

 
 

Skövde Stadshus 

 

Underskrift 
  

 Karin Grunselius  
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 KSAU § 288/17  

Genomförande av uppdrag nr 8 i programförklaring, äldrepolitik 
KS2015.0515 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 288/17 

 

 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att uppdrag nr 8 ska genomföras inom ramen för 

utveckling och revidering av kommunens styrdokument. De program som är 
aktuella för närvarande är boendestrategiskt program, folkhälsopolitiskt program 
och landsbygdspolitiskt program. En sammanställning ska tas fram som 

översiktligt redovisar hur kommunen styr för att tillgodose målgruppen äldres 
behov och för att ta tillvara dess kompetens. 
 

Bakgrund 

I samband med att kommunfullmäktige beslutade om ”Programförklaring för 

Skövde för mandatperioden 2015-2018” fick kommundirektören 10 uppdrag. 
Uppdrag nummer 8 lyder: ”Ta fram ett beslutsunderlag som ligger till grund för 
utformningen av ett äldrepolitiskt program. Syftet är att ta fram en långsiktig plan 

för hur vi som kommun ska möta de behov som efterfrågas av äldre invånare med 
behov av omsorg. Uppdraget ska redovisas för kommunstyrelsen senast under år 
2017.” 

 
Av programförklaringen framgår att ett direktiv eller dylikt ska tas fram och 
beslutas av kommunstyrelsen innan uppdraget påbörjas. 

 
I arbetet med att utforma ett direktiv för utredningen har flera diskussioner förts 

med politiker och tjänstepersoner avseende vilka frågor som kan vara aktuella att 

styra via ett äldrepolitiskt program. De slutsatser som dragits är att det är angeläget 
att få mer kunskap kring målgruppens behov och att dialoger förs med 
målgruppen. Däremot är bedömningen att den politiska styrningen blir tydligare 
om målgruppens behov inkluderas i utformningen av de politiska program som 

redan finns och som aktualitetsprövas varje mandatperiod. Revidering pågår av 
boendestrategiskt program och under år 2018 kommer revideringar genomföras av 
landsbygdspolitiskt program samt folkhälsopolitiskt program. Avsikten är att 

beakta målgruppens specifika behov och att föra dialog med representanter för 
målgruppen under arbetets gång. 
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En sammanställning ska tas fram som översiktligt redovisar hur kommunen styr 

för att tillgodose målgruppen äldres behov och för att ta tillvara dess kompetens. 
 
 

Handlingar 

TU Genomförande av uppdrag nr 8 i programförklaring, äldrepoltik 
 
 

Skickas till 

Vård- och omsorgsnämnd     
Beredning medborgare och folkhälsa 
Chef sektor samhällsbyggnad 

Chef sektor medborgare och samhällsutveckling 
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 KSAU § 289/17  
Begäran om utvecklingsmedel 2018-2020 för Made In Skövde 
KS2017.0451 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 289/17 

 
 
 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att under 2018-2020 finansiera Skövde kommuns 
medverkan i samverkansplattformen Made in Skövde med 125 000 kr/år. Medel tas 
från kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 

 
Bakgrund 

Näringslivsforum och Skövde kommun har ett gemensamt intresse av att 

förutsättningarna för att näringslivets och kommunens utveckling är goda. 

Näringslivsforum är den organisation som Skövde kommun samverkar med i 

ärenden, frågor eller projekt som är av intresse för näringslivet. 

 

Näringslivsforums industrigrupp arbetar efter konceptet Made in Skövde. Made in 

Skövdes syfte är att tillsammans skapa möjligheter så fler jobb tas hem till och 

stannar i Skövde. Målet är att bygga upp och utveckla en plattform för 

erfarenhetsutbyte och utvecklingssamverkan mellan tillverkande företag i Skövde.  

En av de aktiviteter som genomförs är att Made in Skövde under flera år har ställt 

ut gemensamt på Elmia Subcontractor i Jönköping. Där kan företagen hjälpa 

varandra att knyta kontakter och hitta nya kunder. Det har med åren visat sig var 

lyckosamt att kunna erbjuda flera olika verksamhetsområden i en och samma 

monter, samt sätta Skövde kommun på kartan ytterligare som industristad.  

 

Vad är då Made in Skövdes erbjudande? Nya och gamla företag har möjlighet att ta 

del av de aktiviteter och nätverk som byggts upp genom åren. Made in Skövde 

fungerar som ett bollplank för företagen för att diskutera vardagsfrågor som rör 

den dagliga verksamheten i respektive företag, som företagare är man ofta ensam 

med sina utmaningar och bekymmer. I dagsläget pratar vi om Made in Skövde men 

alla som finns med i projektet ser att i en framtid ska konceptet gå från Made in 

Skövde till Made in Skövderegionen.  
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I Made in Skövde är alla tillverkande företag i kommunen välkomna och i 

dagsläget är det tio företag som är knutna till konceptet.  

 

En treårig överenskommelse har nu upprättats mellan Skövde kommun och 

Näringslivsforum, Made In Skövde. Målet är här att Made In Skövde ska stå 

på egna ben fr.o.m. 2021 med hjälp av Näringslivsforums egna organisation. 

 

Behovet av finansiering under 2018-2020 är 125 000 kr/år. 

 

Finansiering 

Finansieringen är avstämd med ekonomichefen. 

 

 

 

Handlingar 

Begäran om utvecklingsmedel 2018-2020 för Made In Skövde 
 

 

Skickas till 

Christian Johansson, Näringslivsenheten 
Emma Friberg, controller, SMS 

Anneli Magnusson, sektorsekonom, SMS 
Ann-Louise Eliasson, Näringslivsenheten 
Catharina Andreasson, ekonom, SSV 
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 KSAU § 290/17  
Begäran om utvecklingsmedel 2018 för ökad finansiering av Skövde 
Cityförening 
KS2017.0454 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 290/17 

 
 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att under 2018 bevilja finansiering av Skövde 

Cityförening med 175 000 kronor. Medel tas ur kommunstyrelsens 

utvecklingsmedel. 

 

 

Bakgrund 

Under de senaste åren har Skövde kommun beviljat ökat stöd till Skövde 

Cityförening. Vid föreningens bildande var parterna överens om att gemensamt stå 

för lika stor ekonomisk andel.  Sedan dess har föreningen vuxit med fler 

näringsidkare och fastighetsägare vilket innebär att cityföreningens 

grundfinansiering är högre än vid starten varvid kommunens finansieringsandel 

minskat. Näringsidkare och fastighetsägare betalar i dagsläget runt 500 000 kr 

vardera.  

 

Under 2016 påbörjades också arbetet mot årets stadskärna 2020 där Skövde 

Cityföreningen är projektledare. En stabil grundfinansiering för cityföreningens 

ordinarie verksamhet skapar också en långsiktigt stark organisation  

 

Näringslivsenheten har idag 200 000 kronor i budget för finansiering av 

cityföreningen. Kommunen finansierar julbelysningen i city med 125 000 kr. För 

att kommunen skall nå en finansieringsnivå på 500 000 kr i bidrag per år begär nu 

Näringslivsenheten att den ökade finansieringen fortsätter gälla även år 2018. 

 

KSAU beviljade 175 000 kronor i utökat bidrag under 2015, 2016 och 2017. 
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Utvärdering 

Under 2017 har Skövde Cityförening fått totalt 500 000 kronor i bidrag från 

Skövde kommun vilket bland annat bidragit till: 

- 12 ”allmänna” frukostmöten för cityföreningens medlemmar 

- Månadsvisa frukostmöten sedan halvårsskiftet gällande 

ombyggnationer av stadskärnan 

- Kommunikation och dialog med berörda hyresgäster kring 

ombyggnation 

- Veckovisa möten med näringsliv i ombyggnation av 

Stadsbussterminalen/kv. Mode 

- Framtagande av Designmanual 

- Nyinvestering i juldekorationer/belysning á 100 000 kr 

- Drift och underhåll av besöksräknarsystem (data öppen för Skövde 

Kommun) 

- Drift av WiFi- nätverk för besökare 

- Dialog med fastighetsägare 

- Dialog med intressenter för etablering 

 

Finansiering 

Finansieringen är avstämd med ekonomichefen. 

 

Handlingar 

TU Begäran om utvecklingsmedel 2018 för ökad finansiering av Skövde 
Cityförening 
 

 
Skickas till                                 
Emma Friberg, controller, SMS 
Anneli Magnusson, sektorsekonom, SMS 

Peter Yström, näringslivsenheten 
Ann-Louise Eliasson, näringslivsenheten 
Catharina Andreasson, ekonom, SSV 
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 KSAU § 291/17  
Förslag till kommunstyrelsen om uppdrag till kommundirektören 
avseende riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala 
lokaler och mark 
KS2017.0453 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 291/17 

 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommundirektören i uppdrag att föreslå 
riktlinjer kring föreningars och politiska partiers medverkan, deltagande och 

aktiviteter vid kommunens verksamheter, lokaler och arrangemang som 
kommunen eller dess bolag arrangerar. Kommunstyrelsen ska fatta beslut om nya 
riktlinjer senast under maj 2018.  

 
 

Bakgrund 

Vid kommunfullmäktiges möte 2017-11-27 fick Conny Brännberg (KD) en fråga 

kring vad han anser om att en förening har nekats deltagande vid en offentlig 

tillställning som kommunen anordnar.  

 
Alliansen har, genom Conny Brännberg (KD), väckt ett ärende i kommunstyrelsen. 
 
I samband med förberedelserna av svaret på frågan konstaterades att kommunen 

saknar riktlinjer kring vem som har möjlighet att delta i olika evenemang. Därför 
föreslår alliansen nu, genom Conny Brännberg (KD), att ett uppdrag ges till 

kommundirektören enligt följande:  

 
Att kommundirektören får i uppdrag att föreslå riktlinjer kring föreningars och 
politiska partiers medverkan, deltagande och aktiviteter vid kommunens 

verksamheter, lokaler och arrangemang som kommunen eller dess bolag 
arrangerar. 
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Handlingar 

TU Förslag till kommunstyrelsen om uppdrag till kommundirektören avseende 

riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala lokaler och mark 
Ledamotsinitiativ Förslag till kommunstyrelsen om uppdrag till 
kommundirektören om riktlinjer för politiska partiers tillgång till kommunala 

lokaler och mark 
 
 

Skickas till 

Kommundirektören                        
Conny Brännberg (KD)  
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 KSAU § 292/17  
Detaljplan för kv Runskriften (Kavelbro) 
 
KS2015.0565 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 292/17 

 
 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra 
granskning gällande förslag till detaljplan för kv Runskriften (Kavelbro). 

 

Bakgrund 
Planens syfte är att möjliggöra för tillägg till delar av Gymnasium Skövde Kavelbros 
skolverksamhet. Planens huvuddrag är att byggprogrammet behöver utöka sin 

byggård utomhus samt att Kavelbrohallen behöver en tillbyggnad med ytterligare 
en hall med en fullstor spelplan. 

 

Kommunstyrelsen beslutade KS 2017-10-02 § 195/17 att ge sektor samhällsbyggnad i 
uppdrag att genomföra samråd för förslag till detaljplan för kv Runskriften 
(Kavelbro). 
 

Planområdet är en del av Gymnasium Skövde Kavelbro som är en gymnasiumskola 
med ca 800 elever, som läser både praktiska och teoretiska utbildningar. Här finns 
också Skövdes gymnasiesärskola med flera nationella och individuella program. 

 
Introduktionsprogrammen och de nationella programmen på gymnasiesärskolan 
har utökat sin verksamhet och är i behov av mer yta för att genomföra 

utbildningens praktiska moment. De nationella programmen på 
gymnasiesärskolan har fått i uppdrag att inkludera gymnasiesärskolan med 
gymnasiets treåriga program. Den befintliga byggård med praktisk undervisning i 
form av byggande av modulhus, timmerhus etc. avses därför att utvidgas mot 

nordost.  
 
Längs Kavelbrovägen finns en idrottshall som byggdes under mitten av 1990-talet 

för Kavelbroskolans verksamhet. Inom Gymnasium Skövde finns möjlighet att som 
tillval läsa ”Lokal idrottsutbildning (LIU)” med schemalagda pass, så behovet av 
idrottslokaler under skoltid är stort.  
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Kavelbrohallen behöver nu en tillbyggnad med ytterligare en hall som innehåller 
en fullstor spelplan. Helger och kvällstid ska lokalerna finnas tillgängliga för 
föreningslivets behov av idrottslokaler. 

 
Förslaget 
Den befintliga byggård avses att utvidgas mot nordost. byggård ska förses med ett 
inhägnande plank för att bl a dämpa buller från utomhusaktiviteter. I samband 

med utökningen av bygdegården planeras tillfarten till gården att flyttas så att 
leveranstrafik angör Kavelbroskolan från den befintliga infarten längre västerut. 

 

Kavelbrohallen planeras att byggas ut med ytterligare en hall med fullstor spelplan 
som ska dockas till den befintliga hallen. Förslaget till tillbyggnad är ca 3 700 m2 

byggnadsarea. 

 
Planförslaget medger tillbyggnad av läktare. 
 
Tillbyggnaden ska dagtid användas av Kavelbroskolan och kvällstid och helger av 

föreningslivet. Den extra trafikmängd som planförslaget kan generera kvällstid och 
helg, bedöms inte skapa någon konflikt med den övriga trafiken. Bedömningen blir 
således att platsen klarar en planerad exploatering ur ett trafikmässigt perspektiv. 

Området har god tillgänglighet för cyklister, fotgängare och bussresenärer, 

närmaste hållplats ligger ca 100 meter från Kavelbrohallen. 
 

Parkeringsbehovet ska tillgodoses inom kvartersmark. 
 
Intill befintlig byggård finns sju fint planterade alar och tre kaukasisk vingnöt som 
behöver tas bort i samband med den planerade utbyggnaden av byggården. Träden 

har inventerats och bedömningen har gjorts att ett av de kaukasiska vingnötsträden 
går att flytta medan projektet i övrigt bör ersätta de träd som tas ner. Nyplantering 
av träd bör göras mellan Kavelbrohallens tillbyggnad och de befintliga villorna 

längs Ringstigen.  
 

Området är anslutet till det allmänna VA-nätet, Skövde Värmeverk AB:s 

fjärrvärmenät samt SkövdeNät AB:s elnät. Utbyggnaden av Kavelbrohallen kräver 
en flyttning av befintlig transformatorstation ca 70 meter längre österut. Dagvatten 
ska omhändertas i enlighet med antagna riktlinjer för dagvattenhantering, antagna 
av kommunstyrelsen 2011-02-14. I bebyggda områden gäller att vid ökad andel 

hårdgjord yta ska den utökade dagvattenmängden omhändertas genom lokalt 
omhändertagande.  
 

Detaljplanearbetet sker med utgångpunkt från reglerna i plan- och bygglagen (PBL 
2010:900). Detaljplanearbetet bedöms ske som ett standardförfarande då förslaget 
till detaljplan är förenligt med ÖP, inte anses vara av stort intresse för allmänheten 

och inte bedöms medföra en betydande miljöpåverkan. 
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Motivering till beslut 

Samrådet har ägt rum under tiden 9 oktober till 30 oktober 2017. Totalt har 14 
skrivelser inkommit, varav 3 helt utan erinran. Inkomna synpunkter har 
behandlats och bemötts i bifogad samrådsredogörelse. Nedan redovisas en kort 

sammanfattning av de större synpunkter och invändningar mot förslaget som 
inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 
 
Länsstyrelsen Västra Götaland och Trafikverket efterfrågar beräkningar av vilka 

trafikmängder planförslaget genererar, vill att utfartsförbud mot Kavelbrovägen 
ska inarbetas i planförslaget samt efterfrågar vilka åtgärder som behöver vidtas för 

att inte påverka väg 26 negativt samt vilka åtgärder som kommunen behöver vidta 

för att minimera bullerpåverkan från väg 26. 
 
Vidare har länsstyrelsen framfört synpunkter på tydligheten i riskanalys för 

Kavelbrohallen (Bilaga F till planbeskrivningen) samt att bollplanen norr om 
planområdet bör ingå i planen för att säkerställa dagvattenhanteringen. 
 
En fastighetsägare (sakägare) har framför synpunkter på förslaget som främst 

gäller genomförandet, markbehandling, belysning mm, synpunkterna har 
överlämnats till sektor service för kännedom och eventuella åtgärder. 
 

Med anledning av inkomna synpunkter har planförslaget kompletterats med 

utfartsförbud mot Kavelbrovägen på en sträcka av ca 40 meter närmast 
Timboholmsrondellen, planbeskrivningen har förtydligats kring bullerfrågor, 

trafikmängder, bollplanen mm.  
 
Andra förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av samrådet är 
att maximal exploateringsyta har införts för tillbyggnaden av Kavelbrohallen samt 

att bestämmelsen n1 (markens höjd får inte höjas) har slopats efter samråd med 
bygglovenheten. 
 

Redaktionella justeringar som uppdagats under samrådstiden har inarbetats i 
detaljplanen.  
 

 

Handlingar 

TU Detaljplan för kv Runskriften (Kavelbro) 
Samrådsredogörelse kv Runskriften 
Tjänsteskrivelse Runskriften granskning 
Planbeskrivning kv Runskriften granskning 

Plankarta kv Runskriften granskning 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                              
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 KSAU § 293/17  
Inriktningsbeslut för vidare detaljplanearbete för Mossagården och 
kv. Städet 
KS2016.0136 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 293/17 

 
 

 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att fastställa inriktning för vidare detaljplanearbete 
enligt bifogat förslag från SSB daterat 2017-11-09 (skiss Mossagården o KV Städet – 

Skiss SSB). Detta för att säkerställa yta till en förskola om 6 avdelningar samt 

önskade kvaliteter utpekade i programarbete och uppdragsbeskrivning, dvs 250 
bostäder, en förskola om 6 avdelning och en stadsdelspark.  
 

Bakgrund 
Kommunstyrelsen gav sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta en detaljplan 

för Mossagården o Kv Städet.  

 
Planprocessen påbörjades sommaren 2016 och stannade av under hösten då 
exploatörer och SSB ej enats om ett förslag. Arbetet återupptogs under våren 2017 
och resulterade i ett förslag från exploatörerna daterat 2017.05.03. Detta förslag låg 

till grund för vidare förstudier/planarbete och är det som SSB nu önskar revidera 
och fastställa i en detaljplan. 
 

Det råder brist på mark till centrala förskolor, SBU ser att efterfrågan kommer öka 
och kräva en ny förskola varje år fram till 2022-2023. Detta är en anledning till 
varför SSB önskar revidera förslaget och säkerställa yta till en förskola om 6 

avdelningar i Mossagården o Kv Städet. Utöver detta påverkas området av en 
eventuell flytt av fjärrvärmeledning, trafikfrågor samt utpekade kvaliteter i 
uppdrag o planprogram som sammantaget ligger till grund för revideringen.  
 

Tillsammans med kommunens politiska ledning diskuterades för och nackdelar 
samt konsekvenser för området. Resultatet av diskussionen är att området får totalt 
sätt större fördelar av att parkytan sparas och kan nyttjas av alla boende i området, 

vi säkerställer yta till en förskola om 6 avdelningar med buffertyta samt att ytan 
kan användas för dagvattenhantering av något slag. Fjärrvärmeledningen behöver 
inte flyttas/kan ligga kvar och vi förlorar inte ytterligare tid i planarbetet. Vi 

erhåller en exploatering på 250 lägenheter, en förskola med 6 avdelningar och en 

park. 
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Konsekvensen av revideringen blir att Skövdebostäder får 36 lägenheter mindre i 

Mossagården o Kv Städet men totalt sett uppnås en väldigt hög exploatering. 
 
Tidigare beslut: 

Kommunstyrelsen beslutade KS §36/16 den 7 mars 2016 att ge sektor 
samhällsbyggnad uppdrag att upprätta en detaljplan för Mossagården och Kv 
Städet. Syftet med detaljplanen är att skapa förutsättningar för att uppföra ca 200 
bostäder i flerbostadshus, en förskola med 5-6 avdelningar samt en ny 

stadsdelspark. 
 

"Detaljplanen ska föreslå en bebyggelse med flerbostadshus i huvudsak placerade 

längs Gustav Adolfs gata och Rådmansgatan. En förskola placeras i områdets 
östra/sydöstra del i anslutning till befintligt gång-/cykelstråk och en ny 
stadsdelspark vilken lokaliseras inom delar av det tidigare koloniområdet i 

Mossagården." 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2015-02-09 (§ KS 19/15) att Planprogram för del av 
Norrmalm, upprättat 2014-12-02, ska ligga till grund för detaljplanläggning inom 

planområdet. 
 
Utdrag ur planprogrammet 2015-02-09 (§ KS 19/15):  

 

Bostäder i kv. Städet o Mossagården - Området som föreslås för bostäder inom kv. 
Städet och Mossagården är ca 17.000 m2 och bedöms rymma en exploatering om 

cirka 150-250 lägenheter. Vid en förtätning som föreslås med många nya 
lägenheter är det viktigt att de grönytor som redan finns i och inom närområdet 
bevaras och utvecklas. Därför föreslås stora delar av det tidigare koloniområdet i 
Mossagården behållas och utvecklas till en tydligare gestaltad park med inslag av 

öppna dagvattenlösningar och möjlighet till lek och motion. Den tidigare 
banvallen, idag gång- och cykelväg i östra plangränsen, utvecklas till ett nästintill 
bilfritt, och ganska bullerfritt, kombinerat gång-, cykel- och parkstråk som 

förbinder Mossagårdsparken med befintliga grönområden i norr. 
 

Programmet föreslår en ny stadsdelspark i Mossagårdens tidigare koloniområde. 

Parken blir en viktigt rekreations- och samlingspunkt för hela programområdet 
och närliggande befintliga bostadskvarter.  
 
Utökad yta till förskola: 

Det råder brist på centrala förskolor och central yta till exploatering. SBU ser att 
efterfrågan kommer öka och kräva en ny förskola varje år fram till 2022-2023. 
Vilket är en anledning varför SSB önskar revidera förslaget och säkerställa yta till 

en förskola om 6 avdelningar i Mossagården o Kv Städet. 
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Boverkets bedömning: ”Vid bedömningen av om friytan är tillräckligt stor bör 

hänsyn tas till både storleken på friytan per barn och till den totala storleken på 
friytan. Ett rimligt mått på friyta kan vara 40 m2 per barn i förskolan…” 
 

Barn o utbildningsnämnden anger: ”Att ett rimligt mått kan vara 40m2/barn men 
att detta ytmått kan nedgå till 30m2/barn, under förutsättning att intilliggande ytor 
medger goda vistelsemöjligheter.” 
 

Vidare analys av förslaget visar på svårigheter att klara antal parkeringsplatser, yta 
för hämtnings-/lämningssituation, friytan är ritad precis 30m2. Förskolebyggnaden 

är inte färdigprojekterad och kan växa, det finns inga förrådsbyggnader eller 

sophus inritade, en angörings-/parkeringssituation som inte är detaljstuderad o 
kan kräva mer yta och en grov skiss på en förskolegård. I förslaget finns ingen 
buffert. 

 

Handlingar 

TU Inriktningsbeslut för vidare detaljplanearbete för Mossagården och kv. Städet 
Skiss Mossagården 20171102 - Förslag SSB 2017-11-09 

Tjänsteskrivelse - beslut om inriktning detaljplan Mossagården 
Skiss Mossagården 20171102 - bef skiss studio ekberg 
 

 

Skickas till 

AB Skövdebostäder                       
Sektor samhällsbyggnad 
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 KSAU § 294/17  
Ränte- och amorteringsfria lån till VA-anslutning 2018, Häggums 
Bygdegårdsförening 
KS2017.0460 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 294/17 

 
 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att Häggums Bygdegårdsförening 
beviljas ränte- och amorteringsfritt lån med maximalt 200 000 kr, och maximalt 

80% av kostnaderna, för indragning av kommunalt vatten. 

 
Medel tas från budget för kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 
 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade den 25 september 2017 att ge kommunstyrelsen 

möjlighet att lämna kommunalt stöd till ideella föreningar och idrottsföreningar på 

landsbygden som blir tvungen att uppgradera deras VA-anläggningar eller 

förväntas att ansluta sig till det kommunala VA-nätet (KS2017.02028). 

 

Kommunfullmäktige beslutade vidare att stödet beviljas som ränte- och 
amorteringsfria lån ( ROA lån) till ett maximum av 80% av kostnaderna. Egen 
nedlagd tid får inräknas i de 20% som föreningen ska finansiera själva. Egen 

nedlagd tid värderas till 200 kr per arbetstimme enligt nu gällande regelverk hos 
Riksidrottsförbundet. Enligt kommunfullmäktiges beslut får ROA-lånet uppgå till 

maximalt 200 000 kr per förening. Om en förening redan har erhållit andra 

bidragsformer för sin VA investering minskas ROA-lånet med samma summa. 
 
Slutligen beslutade kommunfullmäktige att kommunstyrelsen arbetsutskott får 
delegation att bevilja detta stöd från budgeten för kommunstyrelsens 

utvecklingsmedel.   
 
Häggums Bygdegårdsförening inkom den 31 augusti 2017 med en ansökan om 

ränte- och amorteringsfritt lån för anslutning av kommunalt vatten. Enligt uppgift 
från föreningen kommer den framöver även inkomma med en ansöka om ränte- 
och amorteringsfritt lån för uppgradering av dess avloppsystem, i enlighet med 
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kommunfullmäktiges beslut från den 25 september 2017. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott finner att föreningen har möjlighet att inkomma med aktuell 
ansökan och att den kommer att hanteras i enlighet med de villkor som 
kommunfullmäktige beslutat om.  

 
Med anledning av att kommunfullmäktige ändrat regelverket för beviljandet av 
ränte- och amorteringsfria lån avseende anslutningar av VA-anläggningar kommer 
Häggum Bygdegårdsförenings ansökan att behandlas som om föreningen ansökt 

om 80% av kostnaderna, och inte 40 % av kostnaderna. 
 

Villkoren för att bevilja ränte- och amorteringsfritt lån, i enlighet med 

kommunfullmäktiges beslut, föreligger för nu aktuell ansökan (avseende 
indragning av kommunalt vatten). Mot ovanstående bakgrund föreslås 
kommunstyrelsens arbetsutskott besluta att bevilja Häggums Bygdegårdsförening 

ränte- och amorteringsfritt lån med maximalt 200 000 kr, och maximalt 80% av 
kostnaderna, för indragning av kommunalt vatten. 
 
 

Handlingar 

TU Ränte- och amorteringsfria lån till VA-anslutning 2018, Häggums 
Bygdegårdsförening 

VA ROA lån Häggums Bygdegårdsförenign 2018 ansökan 

 
 

Skickas till 

Kultur- och Fritid, Camilla Hammarström 

Catharina Andreassen, ekonom SSV 
Häggums Bygdegårdsförening 
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 KSAU § 295/17  
Yttrande över remiss Naturvårdsverkets förslag till förbud mot 
utvinning av uran 
KS2017.0383 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 295/17 

 
 

 

Beslut  

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att lämna följande synpunkter på 
Naturvårdsverkets förslag till förbud mot utvinning av uran som Skövde kommuns 

svar på remissen, se nedan under rubriken Skövde kommuns synpunkter.  

 
Bakgrund 
Naturvårdsverket har utrett hur ett förbud mot utvinning av uran i Sverige bör 

utformas.  
 

Naturvårdsverket föreslår att en ny bestämmelse som reglerar uranbrytning läggs 

till i Miljöbalken. Bestämmelsen innebär att gruvdrift av uran endast får 
förekomma om den behövs för att utvinna andra mineraler.  
 
Uran tas även bort ur minerallagen och mineralförordningen för att markera att 

det inte är ett allmänt intresse att utvinna uran. Naturvårdsverket menar att 
förslaget förhindrar urangruvor i Sverige, utan att försvåra för annan 
gruvverksamhet.  Naturvårdsverket konstaterar samtidigt att det idag inte finns 

något beviljat miljötillstånd eller bearbetningskoncession för uran och effekterna 
av ett förbud blir små i realiteten. 
 

Naturvårdsverket har också utrett konsekvenserna av ett förbud mot prospektering 
efter uran och kommit fram till att det inte går att motivera ett sådant förbud av 
miljöskäl. Att undersöka berggrunden med avseende på uran i syfte att identifiera 
andra mineral har en relativt liten miljöpåverkan enligt myndigheten. 

 
I dag förekommer ingen utvinning av uran i Sverige. Men för att bland annat 
uppfylla intentionerna i Energiöverenskommelsens mål, om att all elproduktion 

ska baseras på förnybara energikällor senast år 2040, har regeringen gett 
Naturvårdsverket i uppdrag att undersöka hur man kan utforma ett förbud mot 
utvinning av uran.  

 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 21(28) 

 

 

Naturvårdsverkets bedömning är att ett absolut förbud innebär en risk för att 

andra mineral än uran försvåras och att det därför behövs en möjlighet till 
undantag. Om verksamhetsutövaren kan visa att det är tekniskt nödvändigt att 
utvinna det uranhaltiga materialet för att kunna utvinna det andra mineralet kan 

tillstånd ges. Regeringen ska då prova tillåtligheten av verksamheten och får 
endast tillåta den efter kommunfullmäktiges tillstyrkan. Naturvårdsverket föreslår 
också att uran tas bort som koncessionsmineral i minerallagen, vilket innebär att 
det inte kommer att gå att få undersökningstillstånd eller bearbetningskoncession 

för uran. Genom ändringen, menar Naturvårdsverket, stärks markägarens 
ställning och det blir tydligare att alla miljöaspekter rörande uran ska behandlas i 

en prövning enligt miljöbalken. 
 

Skövde kommuns synpunkter  
Skövde kommun anser att intentionerna i förslaget till förbud mot utvinning av 

uran är goda, men sammantaget verkar effekterna av förslaget bli alldeles för små 
och kraftlösa. Naturvårdsverket säger själva att förslaget till förbud har små 
effekter. 
 

Risken att oseriösa aktörer kan nyttja kryphål i lagstiftningen för att komma åt 
uranet via andra mineraler kvarstår.   
 

Berörda kommuner ska ges vetorätt redan vid prospektering i alunskiffer med 

hänvisning till de allvarliga miljökonsekvenser en brytning i denna bergart 
innebär.  

 
Kommunen menar vidare att planer för provbrytning av uran eller i alunskiffer 
försvårar utvecklingen i berörda områden redan innan eventuell gruvverksamhet 
finns på plats. Bara det faktum att någon söker efter uranfyndigheter eller 

mineraler associerade med uran har mycket negativa effekter för det lokala 
samhället och försvårar enskildas som kommunens planering. 
 

Överlag borde den regionala samhällsutvecklingen och dess förutsättningar för 
långsiktigt hållbar samhällsplanering med goda boendemiljöer och en livaktig 

näringslivsutveckling ha stor tyngd vid prövning av brytning i alunskiffern. Detta 

tillsammans med övriga allmänna intressen så som livsviktig jordbruksmark, 
värdefulla natur- och rekreationsområden, och inte minst de stora riskerna för 
föroreningar i mark och grundvatten bör vara starkt vägledande gällande brytning 
av alunskiffern att ställa mot kortsiktiga eventuella ekonomiska vinster.  

 
Skövde kommun anser att berörda kommuner bör ges vetorätt redan vid 
prospektering i alunskiffer med hänvisning till de allvarliga miljökonsekvenser en 

brytning i denna bergart innebär.  
 
Gruvbrytning i alunskiffer där bland annat mineralet uran finns innebär särskilt 

allvarliga miljökonsekvenser. Orörd är alunskiffer en stabil bergart, men när den 
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bryts och kommer i kontakt med luft och vatten frigörs ämnen som kan förgifta 

sjöar, vattendrag, grundvatten och markområden. Alunskiffer innehåller uran 
oberoende av vilket huvudsyftet en brytning har. Krossning av alunskiffer frigör 
tungmetaller och radioaktiva ämnen som innebär allvarliga och långsiktiga hot 

mot grund- och ytvatten. Gigantiska dagbrott kan göra värdefull jordbruksmark 
obrukbara, i en tid när livsmedelsförsörjningen är en växande global utmaning och 
riskerna överlag ökar med ökade klimatförändringarna. 
 

I Sverige har ingen fullskalig exploatering i alunskiffer skett sedan 1970-talet, men 
det finns 67 beviljade undersökningstillstånd som direkt eller indirekt rör 

bergarten, från Öland och Gotland till Östergötland, Västergötland, Närke, 

Jämtland och Lappland. Många svenska kommuner som har stora delar alunskiffer 
i sin berggrund, uppvaktade år 2013 den förra regeringen med krav på ett generellt 
kommunalt veto mot exploatering av alunskiffer 

(http://vastgotabergen.se/kommunernas-skrivelser-och-brev/). 
 
Kanadensiska Fraser Institute har slagit fast att den internationella gruvnäringen 
betraktar svensk lagstiftning som den mest investeringsvänliga i världen. År 2010 

och framåt fanns ett stort intresse att undersöka tillgången på uran och andra 
mineraler i platåbergen i Skaraborg. Ett kanadensiskt bolag, Continental Precious 
Minerals, fick undersökningstillstånd för ett stort område som sträckte sig från 

Timmersdala i norra delen av Skövde kommun till Skörstorp och Östra Gerum som 

ligger i Falköping och Tidaholms kommuner. Uranbrytning och prospektering 
motarbetades med kraft av Skaraborgs kommuner gemensamt med ett positivt 

resultat. 
 
Prospekteringsföretagen Continental Precious Minerals (CPM) med flera har även 
under många år verkat för att även få etablera gruvdrift i alunskiffern vid Oviken i 

Jämtland. Platsen ligger nära Storsjön, som är vattentäkt för merparten av länets 
befolkning. Bolagens planerade gruvdrift runt Oviken bygger på utvinning genom 
så kallad ”biolakning”, samma metod som användes vid Talvivaaragruvan som idag 

betraktas som en av Finlands värsta miljökatastrofer. Detta hände trots att Finland 
hamnar högt i ranking när institut bedömer vilka länder i världen som har 

effektiva miljöregler. 

 
Inlämnande av remissvar 
Remissvaren ska ha kommit in till Miljö- och energidepartementet senast den 3 
januari 2018. Svaren lämnas i elektroniskt format både i word- och pdf format till 

m.registrator@regeringskansliet.se med kopia till 
conny.hagg@regeringskansliet.se 
 

 

  

http://vastgotabergen.se/kommunernas-skrivelser-och-brev/
mailto:m.registrator@regeringskansliet.se
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Handlingar 

TU Yttrande över remiss Naturvårdsverkets förslag till förbud mot utvinning av 

uran 
Naturvårdsverket Redovisning M2017-01378-R Uranutvinning 170918 
Förslag Yttrande M2017-01378 

 
 

Skickas till 

m.registrator@regeringskansliet.se                      

Sektor samhällsbyggnad 
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 KSAU § 296/17  
Avsägelse av uppdrag och val till Försvarsmaktsrådet Skaraborg, 
Inlandsväg Syd väg 26, Västra Stambanegruppen och Finskt 
förvaltningsområde m.fl. 
KS2015.0019 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-12-13 296/17 

 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 
avsägelse som ledamot i Försvarsmaktsrådet Skaraborg, att gälla från och med 

2018-01-08. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att välja Ulrica Johansson (C) till ny ledamot i 

Försvarsmaktsrådet Skaraborg under perioden 2018, att gälla från och med 2018-
01-08. 

 
 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 
avsägelse som ordförande i Inlandsväg Syd väg 26, att gälla från och med 2018-01-

08. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att välja Katarina Jonsson (M) till ny ordförande i 

Inlandsväg Syd väg 26 under perioden 2018, att gälla från och med 2018-01-08. 
 
 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 
avsägelse som ordförande i Västra Stambanegruppen, att gälla från och med 2018-
01-08. 

 
Kommunstyrelsen beslutar att välja Katarina Jonsson (M) ny ordförande i Västra 
Stambanegruppen under perioden 2018, att gälla från och med 2018-01-08. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 

avsägelse som ordförande i styrgruppen för Finskt förvaltningsområde, att gälla 
från och med 2018-01-08. 
 

Kommunstyrelsen beslutar att välja Ulrica Johansson (C) till ny ordförande i 
styrgruppen för Finskt förvaltningsområde under perioden 2018, att gälla från och 
med 2018-01-08. 
 

 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 

avsägelse som ledamot i Delregionalt kollektivtrafikråd, att gälla från och med 
2018-01-08. 
 

Kommunstyrelsen beslutar att välja Katarina Jonsson (M) till ny ledamot i 
Delregionalt kollektivtrafikråd under perioden 2018, att gälla från och med 2018-01-
08. 
 

 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 

avsägelse som vice ordförande i Stadstrafikforum, att gälla från och med 2018-01-

08. 
 

Kommunstyrelsen beslutar att välja Katarina Jonsson (M) till ny vice ordförande i 
Stadstrafikforum under perioden 2018, att gälla från och med 2018-01-08. 
 
 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att godkänna Leif Walterums (C) 
avsägelse som ledamot i Jönköpingsbanegruppen, att gälla från och med 2018-01-

08. 
 

Kommunstyrelsen beslutar att välja Marie Ekman (S) till ny ledamot i 

Jönköpingsbanegruppen under perioden 2018, att gälla från och med 2018-01-08. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att välja Katarina Jonsson (M) till ledamot i 
Jönköpingsbanegruppen under perioden 2018, att gälla från och med 2018-01-08. 

 
 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att nominera Ulla-Britt Hagström (L) till 
styrelsen för Coompanion – Kooperativ Utveckling Skaraborg.  
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Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om avsägelser av uppdrag och val till 

Försvarsmaktsrådet Skaraborg, Inlandsväg Syd väg 26, Västra Stambanegruppen 

och styrgruppen för Finskt förvaltningsområde samt nominerar ledamot till 

styrelsen i Coompanion Skaraborg. 

 
 

Handlingar 

TU Avsägelse av uppdrag och val till Försvarsmaktsrådet Skaraborg, Inlandsväg 
Syd väg 26, Västra Stambanegruppen och Finskt förvaltningsområde m.fl. 
 

 

Skickas till 

Helena Dahlström (S) (avseende Coompanion 
Skaraborg)          
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Information 
 
 
Leif Walterum (C)  

 Leif Walterum (C) lyfter att det saknas information om den pågående 
ombyggnationen och alternativa parkeringsmöjligheter på området kring 

resecentrum. 
 

  Deltog, tillsammas med Marie Ekman (S), på Volvo Sustainability Forum 
den 29 november i Stockholm, varvid Volvos miljöpris 2017 delades ut. 

 

  Deltog, tillsammans med Marie Ekman (S), på jubileumsfirandet av Finland 
100 år den 2 december på Kulturfabriken.  
 

 Deltog den 6 december vid en minnesceremoni för finska krigsveteraner på 

Finlandiahemmet. Vid ceremonin avtäcktes en minnesplatta till 
krigsveteranernas minne.  
 

 Deltog den 6 december när finska generalkonsulatet i Göteborg tillsammans 
med Göteborgs Symfoniker hyllade minnet av Finlands 100-åriga historia 
som självständig stat. 

 

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M) och Marie Ekman (S), den  
3 december på Skaraborgs regementes julkonsert med hemvärnets 
musikkår. 
 

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M) och Marie Ekman (S), den  

5 december på 25-årsgåveutdelningen. 

 

 Det noteras att Leif Walterum (C) kommer vara i tjänst över julhelgerna.  
 

 

 
Marie Ekman (S)  

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Ulla-Britt Hagström (L) och 
Johan Ask (S), den 6 december på Näringlivsforum.  

 

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M) och Maria Hjärtqvist (S) på 
inflytandecafé i Sessionssalen Elin den 6 december.  
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Ulla-Britt Hagström (L)  

 Deltog, tillsammans med Katarina Jonsson (M), Marie Ekman (S) och Tomas 
Fellbrandt, den 1 december när det första spadtaget togs för Pergolan, den 

senaste utbyggnaden av Gothia Science Park. 
 

 Deltog den 4 december på ett uppskattat möte med Rådet för 
funktionshinderfrågor, till vilket föreningar blivit inbjudna.  
 

 Deltog, tillsamma med Katarina Jonsson (M), den 8 december när «första 
spadtaget» togs för Billingeprojektet.  

 

 Deltog den 9 december på Vinterkalaset i Ryd. Arrangemanget var mycket 
trevligt och lyckat.  

 
 
Katarina Jonsson (M)  

 Deltog den 5 december när första spadtaget togs på kv Mode för det nya 
parkeringshuset.  
 

  Deltagit i möte med Kommunala pensionärsrådet.  
 

 Deltagit i möte med företrädare för Raul Wallenbergsskolan, varvid 
framtids- och utvecklingsfrågor diskuterades.  
 

 Deltog, tillsammans med Tomas Fellbrandt, vid invigningen av Assar 
tidigare i veckan. 
 

 Det konstateras att dagens sammanträde med kommunstyrelsens 
arbetsutskott är det sista för Leif Walterum (C). 
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